

**From:** [Josh Watt](#)  
**Subject:** Board meetings / réunions de commissions scolaires  
**Date:** Friday, August 27, 2021 10:49:43 AM

---

Good morning everyone:

A few questions have come our way regarding board meeting protocols.

To clarify, the previous order suspending sections 39.7.1(2) and 39.8 of the Public Schools Act (PSA), and section 5 of the Electronic Meetings Regulation under the PSA, expired at the end of July.

- 
- 39.7.1(2) 39.7.1(2) Despite a regulation passed under subsection (1), every trustee must be physically present at a regular meeting at least once every [three](#) months.
- s. 39.8 (c) has failed to attend [three](#) consecutive regular meetings of the school board without authorization of the school board by resolution recorded in the minutes; or

[https://web2.gov.mb.ca/laws/regs/current/\\_pdf-regs.php?reg=201/2004](https://web2.gov.mb.ca/laws/regs/current/_pdf-regs.php?reg=201/2004)

Correspondence has been drafted by the Department and is awaiting release from the Minister's Office, that will clarify this expiration.

Pending this further clarification it is now the case that the above sections are back in force and should guide board practice until such time as further correspondence is received from Government.

The same recommendations developed for promoting health and safety during in-person board meetings last year should be taken into consideration by all boards. This includes distancing, wearing of masks, and frequent sanitizing of spaces.

If a trustee wishes to meet remotely, section 3(1) of the Electronic Meetings Regulation would apply, provided their board has adopted a policy in keeping with section 2(1)-(2) of the Regulation. This said, the above sections [39.7.1(2) and 39.8 of the Public Schools Act (PSA), and section 5 of the Electronic Meetings Regulation] continue to apply.

In respect of whether trustees are subject to the public health orders on vaccination and mandatory testing for employees of high risk sectors serving vulnerable populations, we understand that these will be formally published early next week, and so the question of whether they shall apply to trustees will need to be informed by the public health orders. To date, the information published by Government has not specifically referenced trustees but this should not be interpreted to mean that the orders will not have any bearing or applications.

---

Bonjour tout le monde:

Quelques questions ont été posées concernant les protocoles des réunions des commissions scolaires.

Pour clarifier, l'ordonnance de santé publique précédente, suspendant les articles 39.7.1 (2) et 39.8 de la Loi sur les écoles publiques et l'article 5 du Règlement sur les réunions électroniques, a expiré à la fin du mois de juillet.

---

39.7.1(2) Malgré l'adoption du règlement visé au paragraphe (1), les commissaires doivent assister en personne à une assemblée ordinaire au moins une fois tous les trois mois.  
L.M. 2004, c. 15, art. 11.

39.8 c) n'a pas assisté à trois assemblées ordinaires consécutives de la commission scolaire, sans en avoir été autorisé par résolution inscrite au procès-verbal;

[https://web2.gov.mb.ca/laws/regs/current/\\_pdf-regs.php?reg=201/2004](https://web2.gov.mb.ca/laws/regs/current/_pdf-regs.php?reg=201/2004)

À ce sujet, nous sommes d'avis que des correspondances ont été rédigées par le ministère qui clarifiera cette expiration. Ces correspondances sont en attente de publication par le cabinet du ministre.

En attendant cette clarification supplémentaire, les articles ci-dessus sont maintenant de retour en vigueur et devraient guider la pratique de toutes commissions scolaires jusqu'à ce qu'une nouvelle correspondance soit reçue du gouvernement.

Les mêmes recommandations élaborées l'année dernière pour promouvoir la santé et la sécurité lors des réunions des commissions qui auront lieu en personne devraient être prises en considération par tous les commissions. Cela comprend les mesures de distanciation, portée de masques, et nettoyage fréquente.

Si un commissaire souhaite se réunir à distance, l'article 3(1) du Règlement sur les réunions électroniques s'appliquerait, à condition que son commission scolaire ait adopté une politique conforme aux articles 2(1)-(2) du Règlement. Cela dit, les articles ci-dessus [39.7.1(2) et 39.8 de la Loi sur les écoles publiques et l'article 5 du Règlement sur les réunions électroniques] continuent de s'appliquer.

En ce qui concerne les commissaires relative aux ordonnances de santé publique sur la vaccination et les tests obligatoires pour les employés des secteurs à haut risque au service des populations vulnérables, nous comprenons que celles-ci seront officiellement publiées au début de la semaine prochaine, et donc la question de savoir si elles s'appliqueront aux commissaires devront être informés par cela.

Jusqu'à date, les informations publiées par le gouvernement n'ont pas spécifiquement fait référence aux commissaires, mais cela ne doit pas être interprété de tel manière que les ordonnances n'aient aucune portée ou application.

Josh Watt  
Executive Director  
Manitoba School Boards Association  
Directeur-Général  
Association des commissions scolaires du Manitoba